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Úvodník 1

Milí čtenáři,

opět končí několik volebních období našich poslanců v krajských zastupitelstev
a v senátu.
Jsme na prahu dalších rozhodnutí, komu dáme svůj hlas a jestli půjdeme vůbec

k volbám. V těchto dnech k vám budou formou poštovních doručovatelek dodány
hlasovací lístky všech stran, které se rozhodly kandidovat do nového krajského
uspořádání a také je několik zájemců o post v horní sněmovně parlamentu. Jistě
si se zájmem přečtete kdo nás chce v příštích letech zastupovat na těchto postech
a pokud je vaším zájmem změnit či potvrdit současný stav politiky v krajích a
v senátu přijďte svým hlasem svůj názor vyjádřit.
Věřím za nás za všechny, že naše rozhodnutí bude správné a šťastnou ruku

při výběru kandidátů, všem voličům přeje

Pavel Ulrich - starosta obce

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008
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Výstavba hlavní silnice

Termíny dokončení vrchního potahu
hlavní silnice:
• Podle informace zkontrolního dne,
který se konal 16. září, jsme získali
informaci o jednotlivých dokončova-
cích pracích na hlavní silnici od kon-
zumu ke Skuhrovu:

• Na části od konzumu do středu obce
se bude pokládat konečný potah ve
dnech 13.-18. října.

• Na zbývající části směrem ke
Skuhrovu proběhne frézování vo-
zovky ve dnech 22.-23. září.

• Pokládka konečného potahu na této
části se plánuje na 30.9.- 3.10.

• Podáváme vám tyto informace a žá-
dáme vás o pochopení.

-ou-

Smlouva se Škoda Auto a.s

Darovací smlouva mezi ŠKODOU
AUTO a.s. a obcí Kvasiny.

Škoda Auto a.s. vypsala projekt na-
zvaný „Za každé prodané auto v ČR
jeden zasazený stromÿ. O tento projekt
se začala zajímat i naše obec, došlo k
jednání a nakonec k podpisu smlouvy.
V rámci tohoto projektu společnosti
Škoda Auto bude touto smlouvou pod-
pořena akce rekultivace navážky ze-
miny o celkové rozloze 1,39 ha v ka-
tastrálním území obce Kvasiny u sil-
nice II/31717 na výjezdu z Kvasin smě-
rem na Lukavici v dohledu objektů zá-
vodu Škoda Auto a.s. Při realizaci akce
bude vysázeno 11 400 sazenic stromků

buku, dubu, borovice, smrku, modřínu
a lípy. Výsadba je plánovaná do míst,
která bezprostředně sousedí s obecním
lesem a vybraný pozemek je majetkem
obce. Zalesněním dojde ke zhodnocení
pozemku a jeho začlenění do lesního
komplexu. Zároveň se rozšíří ozelenění
a tím dojde i ke zlepšení životního pro-
středí a této části obce. Škoda Auto a.s.
poskytne na tuto akci pro obec Kvasiny
částku 114. 000 Kč.
Výsadba se uskuteční řádově v polo-

vině října. Vyzýváme vás, občany Kva-
sin, kterým není lhostejné prostředí
obce, aby jste zvážili a přispěli svojí po-
mocí při prováděné výsadbě. Dobrovol-
níky rádi uvítáme a sdělujeme, aby se
na akci přihlásili na OÚ, kde podáme
bližší informaci. -ou-

Upozornění občanům

V obci je veřejný rozhlas, který vám
podává informace, které jste možná
dříve nedostávali a stav jste kritizovali.
Podařilo se zajistit moderní rozhlas,
který je napojený na jednotný varovný
systém Hasičského záchranného sboru
a tím máme možnost získat i potřebné
varovné informace o různých problémo-
vých situacích a hrozících nebezpečích.
Vyskytují se nám však případy, kdy ob-
čané, kteří sousedí se sloupem rozhlasu
se pokusili o vyřazení funkce reproduk-
torů. Vyzýváme občany, aby se vyva-
rovali případných podobných zásahů,
protože v době ohrožení například ži-
velnou katastrofou, by toto mohlo být
považováno za trestný čin. -ou-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008
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Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 12. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 14. 7. 2008

Místo konání: Požární zbrojnic
Termín: 14. 7. 2008 v 18.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomno: Josef Nosek, Jaromír Novotný, Mgr. Jana Podstavková, Josef Ště-
pánek
Jednání řídil: p. Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta pan P. Ulrich, který členy obecního zastupitelstva
přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech
členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: RNDr. Otto Štěpán, Aleš Vavera
Zápis z jednání ověří: Jaroslava Krucká, Iva Rýdlová

1. Zahájení a schválení programu

Starosta P. Ulrich přečetl program zasedání dle jednotlivých bodů doplněný o
bod 8. „Schválení úprav rozpočtu obce č. 3/2008ÿ a optal se členů ZO, zda s na-
vrženým programem souhlasí. Nikdo k navrženému programu žádné připomínky
neměl.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

2. Kontrola minulého usnesení + zápisy rady obce

Starosta P. Ulrich přečetl usnesení z minulého zasedání Zastupitelstva Obce
Kvasiny, které se konalo 9. června 2008.

ZO schválilo:
• příspěvek ve výši 50.000,- Kč na platy a odvody z mezd zaměstnanců základní
školy na období leden až srpen 2008.

• jmenování členů výběrové komise na funkci ředitele Základní školy Kvasiny.
• převody pozemků pod komunikacemi od Úřadu pro zastupování státu. Z dů-
vodu úmrtí pana Narwy se převody pozemků zdrží.

• smlouvu o smlouvě budoucí na převod plynárenského zařízení plánovaného na
Hamernici.

• smlouvu směnnou na pozemky mezi panem Benešem o Obcí Kvasiny.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008
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ZO vzalo na vědomí:
• informace o výkupu pozemku od Martinců pro zajištění výstavby bytů na
Zámecké. Vedení obce bylo pověřené jednáním s Martincovými o možnosti
postupných výkupů pozemku.
Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že jednání s Martincovými už pro-

běhla a pozemek je rozdělen na dvě části. Stejně jako obec, měli i Martincovi
zájem, aby obec vykoupila první část pozemku, na kterém se plánuje výstavba
trafostanice a přečerpávající stanice vody. Výkup bude možný po vytvoření ge-
ometrického plánu s novými parcelami panem Krskem. Pevná cena za 1 m2 činí
320,- Kč. Starosta zahájil k tomuto bodu diskusi.
Pan A. Vavera se optal, jaká je výměra první části pozemku, který obec

odkoupí. Starosta P. Ulrich odpověděl, že se jedná přibližně o 6,5 tis. m2.
Paní I. Rýdlová se optala, zda Martincovi souhlasí s postupný výkupem po-

zemků, aby se nestalo, že pozemky prodají někomu jinému. Starosta P. Ulrich
odpověděl, že Martincovi počítají s prodejem pozemků v roce 2009. Pro ně je
výhodnější prodat pozemky obci.
18.30 hodin příchod paní Mgr. J. Podstavkové.
Paní J. Krucká se optala, jak se bude postupovat dále v případě, že ZO vý-

kupy schválí. Starosta P. Ulrich odpověděl, že bude vytvořen geometrický plán
s novými parcelními čísly a výměrami panem Krskem ze Solnice. Na vykoupe-
ném pozemku bude vystavěno ZTV a potom proběhne rozparcelování přibližně
na 5 stavebních parcel. V rozpočtu je na výkup pozemku plánováno 3,5 mil.
Kč. Protože letos ještě žádné výkupy pozemků neproběhly, může se tento nákup
uskutečnit.
Pan V. Petr se optal, kolik by činila cena za 1 m2 při prodeji stavební parcely

zájemcům. Starosta P. Ulrich odpověděl, že cena stavební parcely bude činit
přibližně 600,-Kč/m2. Jde přibližně o polovinu tržní ceny parcely.
Pan V. Petr se dále optal, zda budeme schopni při této ceně pozemky prodat.

Starosta P. Ulrich odpověděl, že tato lokalita je velice zajímavá, je také odvrácena
od silničního provozu a proto je kupní cena pozemku vyšší. Pan RNDr. O. Štěpán
dodal, že cena, za kterou pozemek vykoupíme, by se nám měla vrátit, nebude to
však výdělečné.
Pan Ing. V. Brandejs uvedl, že na minulém zasedání o tom proběhla diskuse

a bylo stanoveno, že pokud budou v rozpočtu finance, výkupy se schválí.
Pan V. Petr uvedl, že se ale opět jedná o přesunutí obyvatel k Solnici, děti

budou navštěvovat solnickou školu a obyvatelé budou na nákupy chodit do Sol-
nice. Starosta P. Ulrich uvedl, že je to dáno historickou hranicí katastru, kterou
nemůžeme změnit.
Usnesení: ZO pověřuje starostu připravením kupní smlouvy s Martincovými
po vytvoření geometrického plánu panem Krskem ze Solnice a předložením této

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008
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smlouvy ke schválení na příštím jednání ZO.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: Mgr. Jana Pod-
stavková, Václav Petr

ZO dále schválilo:
• firmu Strabag jako dodavatele stavby ZTV bytových domů.
• firmu V-STAV jako stavební dozor stavby ZTV bytových domů.
• úpravu rozpočtu obce č. 2/2008. Tyto změny byly předány správci rozpočtu a
byly do rozpočtu už zapracovány.

• závěrečný účet Mikroregionu Rychnovsko a zprávu auditora k hospodaření
svazku obcí za rok 2007 bez výhrad.

• smlouvu o zápůjčce území pro výstavbu autobusové zastávky od Krajského
úřadu zastoupeného SÚS RK.

• mandátní smlouvu na opravu sociálního zařízení na volejbale.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení a zápisy rady obce.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

3. Schválení obecně závazných vyhlášek pro výpočet daní z
nemovitostí

Starosta P. Ulrich konstatoval, že Obecně závazná vyhláška č. 4/2008 o sta-
novení koeficientu pro výpočet daně z nemovitostí a Obecně závazná vyhláška
č. 5/2008 o stanovení místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitostí ne-
mohly být projednány na minulém jednání ZO, protože jejich správnost nebyla
v té době prověřena auditory na Finančním úřadu. Pokud budou tyto vyhláška
dnes schváleny, musí být doručeny na Finanční úřad nejpozději do 1.8.2008, aby
se změny stihly zapracovat do konce roku. Z tohoto důvodu bylo svoláno mimo-
řádné zasedání.
Pan RNDr. O. Štěpán informoval členy ZO, že na základě zákona č. 338/1992

Sb., o dani z nemovitostí je možné koeficient pro výpočet daně z nemovitosti
měnit, a to dvěma způsoby. Prvním způsobem je povýšení sazby daně platné
pro všechny. Takto může být sazba daně zvýšena až koeficientem 5. Rada obce
navrhla koeficient 2, tzn. že každý zaplatí dvojnásobek. Druhým způsobem je
diferencování sazby daně podle způsobu užívání nemovitosti. Rada navrhla po-
výšení sazby daně pro stavební pozemky a pro rekreační objekty koeficientem
1,5, tzn. o polovinu.
Starosta P. Ulrich řekl, že jedním z důvodů povýšení sazeb daně je složitý

přístup k dotačním zdrojům. Obec si musí rozpočtové finance získat sama. Cel-
kově bude zvýšen rozpočet cca o 2 mil. Kč. Podle sdělení Finančního úřadu jsme
jedna z mála obcí, která sazby daně nikdy nepovyšovala.
Pan RNDr. O. Štěpán doplnil, že při zamítnutí žádosti o dotaci argumen-

tuje Krajský úřad tím, že nepoužíváme zákonné prostředky k získávání vlastních
financí jako právě zvýšení sazeb daně.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008
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Paní Mgr. J. Podstavková požádala o názorný příklad zvyšování sazeb daně.
Starosta P. Ulrich vysvětlil, že například tomu, kdo bude mít ubytovnu (což je
považováno za rekreační objekt) zvýší se mu sazba daně za stavební pozemek pod
budovou z 1 na 1,5, z rekreačního objektu ze 3 na 4,5. To celé se po součtu násobí
ještě koeficientem 2. Dále uvedl, že objekty určené k rekreaci jsou v seznamu,
který je přílohou vyhlášky č. 4/2008 o stanovení koeficientu pro výpočet daně z
nemovitostí.
Pan RNDr. O. Štěpán dodal, že nezáleží na tom, zda je v objektu někdo trvale

hlášen, ale na tom, k čemu objekt slouží.
Starosta P. Ulrich uvedl, že podnikatelé byli z vyhlášky č. 4/2008 o stanovení

koeficientu pro výpočet daně z nemovitostí vynecháni. Sazba daně se u nich zvýší
pouze podle vyhlášky č. 5/2008 o stanovení místního koeficientu pro výpočet
daně z nemovitostí pouze koeficientem 2, tedy dvakrát. Nyní platí 5,-Kč/m2,
podle nové vyhlášky budou platit 10,-Kč/m2.
Při připomínce, aby se navýšila sazba daně z nemovitostí pouze pro Škoda

Auto, pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že pokud bychom chtěli zvýšit sazby daně u
Škoda Auto, museli bychom zvýšit sazby i u ostatních podnikatelů.
Paní J. Krucká se optala, od kdy se bude platit nová sazba daně. Starosta P.

Ulrich odpověděl, že to bude od roku 2009.
Usnesení: ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2008 o stanovení koefi-
cientu pro výpočet daně z nemovitostí a Obecně závaznou vyhlášku č. 5/2008 o
stanovení místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitostí.
Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: Aleš Vavera, Václav
Petr, Petr Novotný, Pavel Ulrich (hlasování se zdržel z důvodu střetu zájmů,
protože se to týká přímo jeho osoby, která je uvedena v seznamu rekreačních
objektů)

4. Informace k jednání o výkupech pozemků kolem obecního úřadu

Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že ve vlastnictví paní Macháčková
jsou pozemky - pozemek parc.st. 340 o výměře 50 m2(septik pro budovu pošty,
čp. 232, 233 a Kulturní dům), parc.č. 1060/3 o výměře 2152 m2 (sklad obecního
materiálu) a PK 1060/3 o výměře 696 m2.
Paní J. Krucká se optala, zda se za používané pozemky platí paní Macháčkové

nájem. Pan RNDr. O. Štěpán odpověděl, že pozemky máme v užívání pouze za
jejich údržbu.
Starosta P. Ulrich uvedl, že na tyto pozemky si paní Macháčková nechala

zpracovat znalecký posudek, podle kterého činí cena 190,- Kč/m2. Snahou ve-
dení obce bylo tuto cenu snížit, Rada tedy navrhla cenu 100,-Kč/m2. Na to paní
Macháčková reagovala tak, že bude Obci vyměřen zpětně nájem za používání
pozemku. Dalším návrhem Rady byla průměrná cena, tedy 150,-Kč/m2. Paní

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008



Obec informuje 7

Macháčková musí tuto nabídku ještě prohovořit se znalcem. Je pravdou, že po-
zemky se nacházejí ve středu Obce, je zde umístěna i skládka materiálu, ale není
pravdou, že na pozemcích Obec podniká.
Paní J. Krucká se optala, zda jsou na výkup těchto pozemků v rozpočtu

peníze. Starosta P. Ulrich odpověděl, že na to peníze v rozpočtu jsou. Nedá se
říci, že na výkupu těchto obec trvá.
Pan J. Polívka uvedl, že bude mnohem výhodnější, když tyto pozemky prodá

paní Macháčková, než aby to prodaly až její děti, což by mohlo být daleko dražší.
Starosta P. Ulrich uvedl, že jednal se synem paní Macháčková o tom, zda bude
ochotna prodat pozemky za 150,- Kč/m2. Ten odpověděl, že toto rozhodnutí
nechává zcela na paní Macháčkové.
Usnesení: ZO schvaluje výkup pozemků od paní Macháčkové za cenu 150,-/m2.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

5. Informace k zájemcům na post ředitele ZŠ Kvasiny

Starost P. Ulrich informoval členy ZO o výběrovém řízení na funkci ředitele
Základní školy Kvasiny. Do konkursu se přihlásila pouze jedna zájemkyně, paní
PaedDr. Miroslava Knapovská. 23. července se bude konat konkursní řízení. V
případě, že uchazečka nesplní všechny předpoklady, bude muset být pověřen ně-
kdo z pedagogického sboru dočasným vedení školy a bude muset být vyhlášeno
nové konkursní řízení. Starosta P. Ulrich požádal ZO, aby udělilo mandát Radě
Obce na jmenování ředitele Základní školy Kvasiny.
Pan RNDr. O. Štěpán požádal, aby uchazečka v případě, že bude jmenována

jako nová ředitelka Základní školy Kvasiny, byla pozvána na příští zasedání ZO,
kde by představila své cíle a záměry.
Usnesení: ZO pověřuje Radu Obce Kvasiny jmenováním ředitele/ky Základní
školy Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

6. Informace k problematice výstavby na Hamernici

Starosta P. Ulrich vysvětlil členům ZO, že nejjednodušším způsobem povo-
lení umístění stavby ZTV na Hamernici je vytvoření veřejnoprávní smlouvy s
Městský úřadem v Rychnově nad Kněžnou, která nahradí Rozhodnutí o umístění
stavby. Na jaře tohoto roku byly rozeslány žádosti o souhlas s uzavřením této
veřejnoprávní smlouvy obyvatelům sousedícím s touto lokalitou jako účastníkům
řízení. Bohužel se do dnešního dne nepodařilo sehnat souhlas tří účastníků řízení,
tzn. že peníze od Krajského úřadu se nám nepodaří profinancovat. Co se týká
náhradního bydlení pro manželé Benešovi, rodinný dům byl zkolaudován, silnice
byla vybudována minulý týden.
Pan V. Petr se optal, kolik už bylo profinancováno v lokalitě Hamernice.

Starosta P. Ulrich odpověděl, že se jedná zhruba o 350 tis. Kč.
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Místostarosta J. Tkadlec jmenoval účastníky řízení, kteří s umístěním stavby
nesouhlasí nebo do dnešního dne nepodali vyjádření. Jedná se o pana Pavla, který
uvedl, že s uvedeným nesouhlasí, dále o pana Horáka a Benešovi, kteří vyjádření
nedonesli vůbec.
Pan J. Horák konstatoval, že s umístěním ZTV na Hamernici nesouhlasí, pro-

tože nejsou ještě vystavěna ZTV v lokalitě Zámecká. Nejprve by se měla dodělat
jedna akce a potom začít druhá. Starosta P. Ulrich vysvětlil panu Horákovi, že
od Krajského úřadu bylo na výstavbu ZTV Zámecká k dispozici pouze 5 mil. Kč.
V současné době už má obec 21 mil. Kč. Příští pondělí proběhne otevírání obálek
na výstavbu ZTV Zámecká. Celková cena ZTV bude činit kolem 55-58 mil. Kč
bez DPH. Letos by mělo být tedy profinancováno kolem 20 mil. Příští rok nás
čeká výstavba chodníků, obrubníků apod.
Pan J. Horák se optal, proč není jejich dům napojen na kanalizaci už od roku

1999. Starosta P. Ulrich uvedl, že plány na ČOV jsou staré 6 let, po obci jsou
jednotlivé úseky, které se postupně připojují. U pana Horáka mělo být provedeno
napojení na kanalizaci společně s realizací ZTV Zámecká.
Usnesení: ZO bere na vědomí informace k problematice s vydaným povolením
a nesouhlasným stanoviskům k výstavbě na Hamernici.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

7. Informace k situaci s výstavbou náhradního bydlení na Zámecké

Starosta P. Ulrich konstatoval, že příští pondělí proběhne otevírání obálek a
na dalším zasedání ZO, které bude přibližně za měsíc, se bude jednat o výběru
firmy na výstavbu ZTV Zámecká. Dále informoval členy ZO o situaci kolem
náhradního bydlení pro „Bílé domyÿ. Bohužel po mnoha jednáních nedošlo ke
shodě se všemi vlastníky, projekt náhradního bydlení se proto neuskuteční. Dnes
byl napsán dopis Města Solnice a Obce Kvasiny o zrušení tohoto projektu, který
byl rozeslán všem vlastníkům. Starosta P.Ulrich dopis přečetl. Nyní bude nutné
najít developera, který by v lokalitě na Zámecké určené pro náhradní bydlení
obyvatel „Bílých domůÿ, postavil bytový dům. Tato lokalita je pro tento typ
výstavby určena. Nyní nás čeká starost o Bílé domy, protože nejsou napojeny na
obecní vodovod ale na závod Škoda Auto.
Pan A. Vavera se optal, zda jsou známé důvody, proč se obyvatelé „Bílých

domůÿ nedohodli. Starosta P. Ulrich uvedl, že přesné důvody nezná. Jedním z
důvodů mohlo být protahování jednání, tím docházelo ke stupňování nároků oby-
vatel. Podrobnější informace k této problematice má pan Ponka a pan Kubíček.
Paní Mgr. J. Podstavková uvedla, že k „Bílým domůmÿ není ani přístupová

cesta, vše je v majetku závodu Škoda Auto. Starosta P. Ulrich dodal, že majitelé
„Bílých domůÿ byli už dříve upozorňováni na tyto skutečnosti.
Pan Tobyška z „Bílých domůÿ kostatoval, že měla být vytvořena dohoda,

která bude platná při souhlasu většiny obyvatel. K této připomínce starosta P.
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Ulrich uvedl, že s dohodou museli souhlasit všichni, i kdyby nepodepsal pouze
jeden, dohoda by byla neplatná.
Usnesení: ZO bere na vědomí informace k situaci s výstavbou náhradního byd-
lení pro „Bílé domyÿ na Zámecké a dopis Města Solnice a Obce Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

8. Schválení úprav rozpočtu obce č. 3/2008

Předseda finančního výboru pan RNDr. O. Štěpán informoval členy ZO o
úpravě rozpočtu spočívající v navýšení rozpočtu o 900 tis. Kč v příjmech i ve
výdajích. Jedná se o příjmy 850 tis. Kč z odvodů za odnětí ze zemědělského
půdního fondu a 50 tis. Kč z poskytování služeb Pečovatelské služby. Tyto příjmy
navrhujeme přesunout ve výši 12 tis. Kč na kapitolu úpravy drobných vodních
toků a ve výši 888 tis. Kč na kapitolu ostatní pozemní komunikace (chodníky).
Nikdo k návrhu úprav rozpočtu žádné připomínky neměl.

Usnesení: ZO schvaluje úpravy rozpočtu obce č. 3/2008 navýšení rozpočtu v
příjmech i ve výdajích o 900 tis. Kč dle návrhu. ZO pověřuje správce rozpočtu
zapracováním změn do rozpočtu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

9. Různé

Nové vlakové jízdní řády

Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že Obec obdržela návrh nových vla-
kových jízdních řádů k připomínkování. Místostarosta J. Tkadlec uvedl, že při
porovnání se starým vlakových jízdním řádům zjistil několik rozdílů. Například
dojde ke zrušení nočního spoje Častolovice - Solnice, odjezd ve 2311. V neděli
pojede pouze jediný vlak.
Pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že bude nejlepší se nad návrhem nových vlako-

vých jízdních řádů zamyslet a případně dodat návrhy na změny na Obecní úřad.
K tomuto místostarosta J. Tkadlec dodal, že bude napsán dopis s případnými
návrhy změn, který bude zaslán na firmu Oredo.
Starosta P. Ulrich dodal, že návrhy na změny je možné podávat do pátku a

dopis s případnými návrhy změnami bude odeslán příští týden v pondělí.
Pan A. Vavera se optal, zda současně s návrhem nových vlakových řádů nepři-

šel i návrh na autobusové jízdní řády. V případě, že ne, je jednání bezpředmětné,
musíme mít k dispozici i autobusové spoje, které jezdí často a navazují na vlakové
spoje. Všichni dopravci musí být součástí Ireda a jízdenka platí jak pro autobusy
tak pro vlaky.

Fotografická výstavka k 10. výročí od povodně 1998
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Starosta P. Ulrich konstatoval, že téměř každá obec pořádá výstavu fotografií
k 10. výročí povodně 1998. Navrhl uspořádání podobné výstavy i v Kvasinách.
Členové kulturní komise by výstavbu naaranžovali, starosta P.Ulrich pozve na
vzpomínkový večer ty, kteří se na odstraňování následků podíleli - funkcionáře
obce, velitele SDH Kvasiny a SDH Bochoř.
Paní I. Rýdlová se optala, zda by se nemohla výstava uskutečnit v zasedací

místnosti obecního úřadu. Starosta P. Ulrich uvedl, že z důvodu kapacity by to
nebylo vhodné a navrhl konání v Požární zbrojnici ve dnech od středy 23.7. do
neděle 27.7.
Usnesení: ZO schvaluje výstavu fotografií k 10. výročí od povodně 1998 v ter-
mínu od 23.7.2008 do 27.7.2008 v Požární zbrojnici.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Nabídky na přepojení septiku u okálu

Starosta P. Ulrich vysvětlil, že na přepojení septiku u okálu máme nabídky
od dvou firem: AQUA servis a.s. Rychnov nad Kněžnou v ceně 114.424,00 Kč s
DPH Žap-Vak-VODOVOD Opočno, s.r.o. v ceně 77.681,19 Kč s DPH Cena této
zakázky bude poměrně rozúčtována mezi obyvatelé okálu.
Usnesení: ZO schvaluje firmu Žap-Vak-VODOVOD Opočno, s.r.o. na přepojení
septiku u okálu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Schválení veřejnoprávní smlouvy s Městem Rychnov nad Kněžnou

Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že k 31.12. tohoto roku bude ukončena
veřejnoprávní smlouva uzavřená mezi Obcí Kvasiny a Městem Solnice na projed-
návání přestupků. Je navržena nová veřejnoprávní smlouva mezi Obcí Kvasiny a
Městem Rychnov nad Kněžnou s účinnosti od 1.1.2009.
Usnesení: ZO schvaluje veřejnoprávní smlouvu uzavřenou mezi Obcí Kvasiny a
Městem Rychnov nad Kněžnou na projednávání přestupků.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Výstavba obrubníků

Starosta P. Ulrich vysvětlil členům ZO, že rekonstrukce vozovky v Kvasinách
se časově zdrží, a bude probíhat v termínu srpen, září tohoto roku. Při rekon-
strukci by se mohly z důvodu úprav rozpočtu vybudovat obruby chodníků zhruba
v délce 120 m, a to od paní Veselé po ÚSP. Při asfaltování by byl vytvořen asfal-
tový záliv k autobusové zastávce, kterou bude stavět Mikroregion Bělá. To samé
by se udělalo i na opačné straně u mostu u Hanušů. Dále požádal ZO o pověření
Rady Obce výběrovým řízením na výstavbu obrubníků.
Paní Mgr. J. Podstavková požádala, aby bylo při stavbě počítáno i s nájezdy

pro vozíčkáře.
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Starosta P. Ulrich uvedl, že na výstavbu obrubníků chodníků Rada osloví
firmu Masařík, která na jaře podkládala dlažbu na tenise. S touto firmou byla
Obec spokojena.
Usnesení: ZO pověřuje Radu Obce Kvasiny výběrem dodavatele na výstavbu
obrubníků.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Zhotovení pohlednic Obce Kvasiny

Místostarosta J. Tkadlec informoval členy ZO o tom, že Obec obdržela na-
bídku na zhotovení pohlednic obce, při minimálním odběru 500 ks by cena jedné
pohlednice činila 2,90 Kč. V souvislosti s oslavami založení obce by to bylo
vhodné. Starosta P. Ulrich dodal, že fotografie budou sloužit jako prezent při
oslavách a zbytek bude prodáván na Obecním úřadu.
Usnesení: ZO schvaluje vyhotovení tří různých typů pohlednic.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Diskuse

Místostarosta J. Tkadlec upozornil na skutečnost, že při položení nového as-
faltového povrchu vozovky dojde ke zvýšení rychlosti vozidel v obci. Obdrželi
jsme nabídky na zařízení měřící rychlost, na semafory s rychlostními čidly, které
vyhodnotí rychlost a v případě, že je překročena, rozsvítí se červená signalizace.
Cenová nabídka je okolo 300 tis. Kč za jedno zařízení. Z důvodu zajištění bez-
pečnosti se situace po položení nového asfaltu bude muset řešit.
Paní Mgr. J. Podstavková se optala, zda by mohly vybudovat ostrůvky jako

jsou například v Kostelci. Starosta P. Ulrich uvedl, že výstavba ostrůvků je možná
pouze na silnicích I. třídy. Účinné jsou však i silnice s radary.
Pan V. Petr upozornil na příspěvek ve Zpravodaji týkající se výsledků měření

spadu Škoda Auto. Uvedl, že je cítit obrovský zápach a také se objevuje mastnota.
Starosta P. Ulrich konstatoval, že díky kontrolním sklům umístěných u pana
Cejnara byl zachycen tekutý materiál, ten se však po čase vytratí.
Místostarosta J. Tkadlec dodal, že se jedná o meladon, který byl odzkoušen

a podle odborníků není zdraví škodlivý. Vedoucí lakovny nám přislíbil, že tato
situace bude dořešena.
Pan P. Novotný uvedl, že zápach a spad se nejvíce zhoršil za poslední dva

měsíce.
Pan Ešpandr upozornil na hluk ze závodu Škoda Auto a dodal, že v týdnu je

slyšet v noci i houkání kamionů. Odpočinek je možný pouze o víkendu. Místosta-
rosta J. Tkadlec uvedl, že kvůli hluku byl na obci už pan Hlaváček. Místostarosta
J. Tkadlec poprosil přítomné o přesné sdělení, při které směně je hluk největší.
Starosta poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání zastupitelstva

v 21.00 hodin.
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Zápis
z 14. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 4. 8. 2008

Místo konání: Požární zbrojnice
Termín: 4.8.2008 v 18.00 hodin
Přítomno: 12 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomno: Petr Novotný, Mgr. Jana Podstavková, Iva Rýdlová
Jednání řídil: p. Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta P. Ulrich, který členy zastupitelstva obce přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Ing. Václav Brandejs, Václav Petr
Zápis z jednání ověří: Mgr. Markéta Holíková, Jaroslava Krucká

1. Zahájení a schválení programu

Starosta P. Ulrich přečetl program zasedání dle jednotlivých bodů a navrhl
doplnění programu o bod 4 - schválení dodatku č. 1 smlouvy na kanalizační stoku
C3 a o bod 5 - schválení dodavatele na výústní objekt C3. Optal se, zda jsou k
programu zasedání nějaké připomínky.
Pan V. Petr navrhl doplnění programu v bodě různé o bod týkající se pro-

blematiky výstavby kanalizačních přípojek, konkrétně problematika připojení na
novou kanalizaci u Petrových.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

2. Schválení závěrů komise pro výběr dodavatele stavby ZTV
Zámecká

Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že společně s panem RNDr. O. Štěpá-
nem byli členy výběrové komise pro výběr dodavatele stavby ZTV Zámecká. Dále
byl v komisi pan Helmut Dohnálek z Krajského úřadu, paní Popelková, která celé
výběrové řízení organizovala a pan Valtera z firmy V-STAV. Cena ZTV na Zá-
mecké bude zhruba činit 57 mil. Kč s DPH.Ve výběrovém řízení byla hodnocena
tři kritéria a bylo určeno výsledné pořadí, které členové ZO obdrželi k nastudo-
vání. Zvítězila nejlevnější nabídka od firmy STRABAG z Prahy. Cílem dnešního
zasedání je schválení zprávy o posouzení nabídek na výběr dodavatele tak, jak
bylo předloženo. Dále starosta P. Ulrich informoval, že dnes se s místostarostou
J. Tkadlecem zúčastnili komise, kde byl schválen požadavek přesunutí financí z
lokality Bažantnice na lokalitu Zámecká. Větší část financí bude od státu, tj.
přibližně 50 mil. a zbylých 7 mil. bude od Krajského úřadu.
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Pan V. Petr se optal, zda v tuto chvíli nebude ZTV na Zámecké financovat
Obec. Starosta P. Ulrich odpověděl, že kromě projektů nebude zatím Obec nic
financovat.
Usnesení: ZO schvaluje zprávu o posouzení nabídek na výběr dodavatele stavby
ZTV Zámecká. ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: J. Novotný, J.
Nosek

3. Schválení výkupu pozemků od Martinců

Starosta P. Ulrich konstatoval, že do kupní smlouvy byla po vytvoření nového
geometrického plánu panem Krskem doplněna čísla parcel a tato smlouva byla
předložena členům ZO k prostudování. Cena za 1m2 zůstává 320,- Kč. V rozpočtu
na tyto výkupy finance jsou.
Paní J. Krucká se optala, jaké pozemky se budou vykupovat. Na tento dotaz

starosta P. Ulrich odpověděl, že se jedná o pozemek 405/85 o výměře 236 m2 a
pozemek 405/109 o výměře 6.514 m2. Celková kupní cena bude činit 2.160.000,-
Kč.
Usnesení: ZO schvaluje výkup pozemků od Martinců.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

4. Schválení dodatku č. 1 smlouvy na kanalizační stoku C3

Starosta P. Ulrich členům ZO vysvětlil, že se jedná o krátkou stoku od mostu
u Prokopa směrem k Macháňovým. V průběhu výstavby této stoky byla zjištěna
chyba projekční firmy spočívající v tom, že v projektu je počítáno s horninou
třídy 1, 2, 3. Ve skutečnosti se jedná však o horninu třídy 5 a 6. Jedná se tedy
o navýšení rozpočtu akce o 130 tis. Kč bez DPH. Musí být tedy vytvořen doda-
tek smlouvy. Tato akce musela být dokončena, protože hrozilo vyplavení sklepů.
Dále vysvětlil, že projekční firma pravděpodobně neprovedla zkoušky horniny. Na
Zámecké projekční firmy uvedly v projektu třídu horniny 5 a 6.
Pan J. Štěpánek se optal, zda v případě, že na Zámecké bude v průběhu prací

zjištěna nižší třída horniny, bude cena snížena. Starosta P. Ulrich odpověděl, že v
případě prokázání nižší třídy horniny stavebním dozorem, bude zahájeno jednání
o snížení ceny.
Pan J. Štěpánek se optal, kdo bude navýšení ceny stoky C3 dofinancovávat.

Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že dofinancování bude provedeno z
rozpočtu obce.
Pan Ing. V. Brandejs konstatoval, že je tato záležitost nepříjemná. I kdyby k

chybě projekční firmy nedošlo, financovala by to obec ze svého rozpočtu.
Usnesení: ZO schvaluje dodatek č 1 smlouvy na kanalizační stoku C3
Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: J. Novotný, J.
Krucká, A. Vavera, V. Petr
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5. Schválení dodavatele na výústní objekt C3

Starosta P. Ulrich uvedl, že požadavkem Povodí Labe je vybudování zpětné
záklopky a opevnění břehu. Na tuto akci máme čtyři nabídky. Rada na svém
jednání vybrala jako nejvýhodnější nabídku firmu Merit Bau CZ, a.s. z Pardubic,
která spolupracuje s firmou STRABAG. Cena s DPH činí 151.153,- Kč, největší
část ceny tvoří zpětná záklopka, cca 60.000,- Kč.
Pan J. Novotný se optal, k čemu zpětná záklopka slouží. Starosta P. Ulrich

vysvětlil, že je to především z bezpečnostních důvodů. Při zvýšení hladiny vody
se zpětná záklopka uzavře, a tak nedojde ke vniknutí vody do kanalizace. Firma
by měla nastoupit již příští týden.
Pan RNDr. O. Štěpán dodal, že tato akce bude hrazena z rezerv.

Usnesení: ZO schvaluje dodavatele na výústní objekt C3 firmu Merit Bau CZ,
a.s. z Pardubic ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera

6. Různé

Prodloužení výběrového řízení na ředitele školy Starosta P. Ulrich informoval
členy ZO o tom, že paní Knapovská, která se přihlásila do konkursu na místo
ředitelky Základní školy Kvasiny, den před konáním konkursu odstoupila. Vý-
běrové řízení bylo tedy prodlouženo. Dnes byla další schůzka výběrové komise
a byly nově otevřeny obálky. Do konkursního řízení se přihlásil pouze pan Mgr.
Libor Beneš. Ten převzal základní školu jako dočasný zástupce. Konkursní řízení
se bude konat 25.srpna.
Usnesení: ZO bere na vědomí informace o prodloužení výběrového řízení na
ředitele Základní školy Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Kanalizační přípojky

Starosta P. Ulrich vysvětlil situaci, která nastala u pana Petra. Kanalizace
byla v tomto místě vybudována před 35 lety svépomocí. Nyní bylo zjištěno, že
kanalizační truby už tam nejsou. Počítejme s opravením 20 m, cena za jeden metr
cca 5.000,- Kč. Měli bychom stanovit postup, jak takové situace budeme řešit.
Nejvhodnější by bylo, aby Aqua tyto případy prověřila, nebo požádat projekční
firmy o vytvoření projektů.
Pan RNDr. O. Štěpán navrhl nechat celou situaci nejprve prošetřit a zjistit

celkový stav. Teprve po zjištění celkového stavu hledat řešení a požádat o finance
na opravy najednou.
Usnesení: ZO pověřuje Radu Obce komplexním prověřením stavu staré kanali-
zace v místech, kde ještě není napojení na novou kanalizaci.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy
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Pan V. Petr se optal, jak se bude dále řešit napojení jeho domu na novou
kanalizaci. Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že stav této přípojky
je už prověřen. Část rozsypané kanalizace je ve vlastnictví pana Petra a část je
ve vlastnictví obce Kvasiny. Z vodního zákona je patrné, že přípojka k č.p. je
ve vlastnictví majitele č.p., ke kterému je vedena. Bylo by dobré napsat dopis
týkající se tohoto problému radě obce, kde to bude řešeno dále.
Pan Ešpandr se optal, zda bude Aqua účtovat stočné od květnových odečtů.

Na tento dotaz starosta P. Ulrich uvedl, že původně chtěla Aqua začít účtovat
stočné už od února. Po jednáních s Aquou bylo dohodnuto, že stočné budou
účtovat až od června.
Paní J. Krucká se optala, co bylo příčinou toho, že u Hanušů naproti ÚSP

vytékají do řeky splašky. Starosta P. Ulrich vysvětlil, že v současné době už je
všechno opět v pořádku. K této situaci došlo omylem. Ústav sociální péče se
snažil přepojit na čističku do Solnice, došlo však k přímému napojení do řeky.

Diskuse

Místostarosta J. Tkadlec informoval členy ZO, že byly shromážděny připo-
mínky k návrhu nových vlakových jízdních řádů, který byl projednáván na mi-
nulém zastupitelstvu. Na základě těchto připomínek byl napsán dopis a poslán
na firmu OREDO. Ta odpověděla, že noční vlak ve 23.35 hodin bude dodatečně
objednán a provozován. Dále byl požadavek přesunout vlak v 7.51 hodin na dří-
vější dobu tak, aby studenti stihli začátek vyučování v 8.00 hodin. To však nelze,
protože na vlak navazují další spoje. Ostatní dopravní obslužnost je zajištěna
autobusovou dopravou.
Pan J. Horák se optal, kdy se začnou budovat ZTV na Zámecké. Na tento

dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že dnešní usnesení bude rozesláno jednotlivým
firmám. V případě, že se žádná firma v daném termínu neodvolá, bude poslední
týden v srpnu vyzvána k podpisu smlouvy, která byla vybrána jako první. Letos
bude na ZTV profinancováno 20 mil. Kč.
Paní Mgr. M. Holíková se optala na situaci kolem výkupu pozemků ko-

lem Obecního úřadu od paní Macháčkové. Zastupitelstvo schválilo částku 150,-
Kč/m2. Starosta P. Ulrich odpověděl, že paní Macháčková částku 150,- Kč akcep-
tuje, ale pouze v případě zaplacení 18-ti ročního nájemného. Paní Macháčkové
byl napsán dopis, že stále platí usnesení ZO. Pozemek od paní Macháčkové není
vhodný k výstavbě. Dohoda je z naší strany korektní.
Starosta poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání zastupitelstva

v 19.10 hodin.
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Historie obce (2. díl)

Nadešel rok 1786. Byl to poslední
rok vlády karmelitánů na solnickém
zboží. Karmelitáni, cítící podle zpráv
z Vídně, že řád bude zrušen, rozdali
nebo odprodali část svého majetku na
zdejším panství. Panské dvory v Kvasi-
nách, Debřecích, Svinném přestaly být
panskými. Byli rozděleny mezi jednot-
livé usedlíky z těchto vesnic. Každý z
dvorů byl rozdělen mezi čtyři rodiny -
famílie, odtud držitelé části panských
dvorů byli nazýváni „familiantiÿ. Tento
název je zachován i v kvasinském ka-
tastru, jehož část se nazývá „na famí-
liiÿ. Toho roku meškal převor řádu na
podzim po delší čas v Kvasinách na
zámku, aby tady věci řádu uspořádal.
Tehdy prý nejedna obec mohla dosáh-
nout velkého zlepšení svých poměrů.
Slavěneckému výsadnímu hostinskému
Dohnálkovi nabídli karmelitáni veliký
kus lesa „Klapavceÿ jen za daň asi 5 zla-
tých ročně. Tento záznam dokazuje, že
hospoda Na Slavěnce, zrušená po roce
1947, existovala již před rokem 1785.

V roce 1806 se připomíná jako kva-
sinský rychtář Jirzy Scheweň. Původní
panské hospodaření na dvorech, zá-
vislé převážně na robotní práci, bylo
po roce 1787 většinou opuštěno, po-
zemky i dvory přenechány do dědičného
držení poddaným, rybníky vysušeny a
pronajaty a hospodářský zájem se ob-
rací na průmyslové podnikání: k vý-
robě cihel, vápna a piva. V roce 1821 je
uváděn jako kvasinský rychtář Mykolaš
Schwecz. V tomto roce dodal pivovar
(dnešní čp. 6) hostinským do Solnice
156 sudů, 2 1/6 vědra piva, do Kva-

sin 20 sudů a 3 vědra, do Císařských
lázní 26 sudů, do Brocné 6 sudů a 3
3/6 vědra, do Lukavice a Slavěnky 15
sudů a 7 5/6 vědra piva.

Obec Kvasiny měla v roce 1821 109
obytných budov, obyvatelů mužského
pohlaví 316, ženského 354. Ve vesnici
bylo 17 koní, 136 kusů hovězího do-
bytka, 29 ovcí a 7 vepřů. Osada Hamer-
nice měla mimo to 6 obytných budov,
bylo zde 15 mužů a 19 žen, hovězího
dobytka 4 kusy.

V letech 1823-1824 jsou prováděny
blíže nespecifikované opravy zámku,
dochází k nim v době před prodejem
panství do soukromých rzkou. V dražbě
koupil solnické panství za 120 000 zla-
tých konv. měny rytíř Antonín Slivka ze
Slivic. Ve farní pamětní knize Skuhrov-
ské se o něm píše: „Od té doby, co
společně se svojí sestrou panství sol-
nické koupil, státní službě výhost dav,
stálý příbytek v Kvasinách si vyvolil.
Netoliko panství svého výborným vzdě-
láváním půdy, pěstováním stromů ovoc-
ných, moudrým lesů a hájů rozděle-
ním a šetřením zvýšiti hleděl, ale co
více, poddaných svých tehdejších pří-
kladem, slovem a skutkem, zapůjčová-
ním potřebných peněz a jinými podpo-
rami k výnosnějšímu vzdělávání rolí tak
přiměl, že vyšší úřadové jeho nezišt-
nou, blahodárnou činnost hojnými od-
měnami pochváliti nechali. Na zdoko-
nalení školství mnoho sobě zakládal, ro-
dičů k horlivému dítek škol navštěvo-
vání pobádal, pilných žáků štědře odmě-
ňoval, zkoušky v patronátních školách
přítomností svou oslavoval, dle přesvěd-
čení svého prostředků potřebných k od-
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stranění vad a k rozmnožení žádoucích
výhod užíval, chudé školáky každoročně
obdarovával.ÿ

Nový majitel prováděl na svém pan-
ství také množství staveb: v roce 1825
upravována fara ve Skuhrově nad Bě-
lou, 1829 postavena nová pila a hájovna
v Jedlové, v letech 1833-1835 opravo-
vány kostely v Jedlové, Skuhrově n. B.
A Velkém Uhřínově, zbudována šinde-
lárna v Luisině údolí. Roku 1846 byl po-
staven most v Kvasinách, škola v Uhří-
nově, ovčín v Fridrichswaldě (Bedři-
chovce) a obytné stavení v ještětickém
dvoře. V dalších letech byla zřízena
sklárna v Annině huti, škola a šenk ve
Fridrichswaldě, panská oratoř v solnic-
kém kostele, v padesátých letech při-
byl nový lihovar v Ještěticích. Vedle
toho byly ještě prováděny na panství
stavby silnic. Solnice si postavila ne-
mocnici a sýpku. Ve skuhrovských hu-
tích se pilně pracovalo, z rudy kopané
v blízkém okolí se vyrábělo železo a že-
lezné výrobky se rozvážely daleko do
světa.

V roce 1836 ve funkci kvasinského
rychtáře byl Franz Pavlů. V roce 1839
postavil Václav Sejkora pod bývalým
skuhrovským hradem papírnu, později
přeměněnou na strojírnu. Z této doby
pochází kamenný kříž na podstavci u
dnešního čp. 31 v Kvasinách. Byl posta-
ven na památku smrti lesmistra panství
Františka Zimmermanna a jeho tchyně,
kteří přišli o život při pádu koně a
bryčky ze stráně. Rytíř Slivka zaopat-
řil pozůstalou rodinu z důchodu pan-
ství. V těch létech vzkvétala bělidla ve
Skuhrově, v Klečkově a zvláště v Kva-

sinách, kde se ročně bílilo na 8 300
kusů pláten a na 1 100 balíků příze.
13. března 1848 byla sněmovním usne-
sením zrušena robota, v obcích byly na
počest této velmi významné společen-
ské změny vysazovány „lípy svobodyÿ.
V Kvasinách byla tato lípa slavnostně
vysazena v dolní části obce proti dneš-
nímu čp. 6. Na zámku byla zřízena z
bývalé kanceláře, kde se do roku 1848
soudilo, zámecká kaple. Vysvěcena byla
o pouti 14. června 1850. Na místě její
sakristie se dříve na dubové lavici lís-
kovkou „vypláceliÿ provinilci.

Mlýn nahoře v Kvasinách byl maji-
telem Lerchem přeměněn na papírnu. V
roce 1851 byl slavnostně posvěcen zvo-
nek v horní části obce, který se dosud
nalézá nad Arnoštovými. Prvním sta-
rostou Kvasin byl v letech 1851 až 1855
hostinský z čp. 98 Josef Noshek. Již
od jara roku 1854 se začala v Čechách
vyskytovat asijská cholera. V červenci
navštívila Rychnov, v srpnu vypukla
v Solnici, Kvasinách a ve Skuhrově. V
celé farnosti solnické a skuhrovské umí-
ral na ní bezmála každý pátý člověk. Od
roku 1855 byl kvasinským starostou Jo-
sef Ševc, rolník z čp. 16.

-mh-

O činnosti kulturní komise

V Letošním roce se kulturní ko-
mise rozhodla uspořádat Mikulášskou
nadílku u Vás doma.

Členové komise utvoří skupinky a
na požádání přijdou k Vám domů v den
Mikulášské nadílky 5.12. (pátek).

Kdo bude mít zájem o návštěvu Mi-
kuláše se svoji družinou (dospělí lidé),
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nahlaste se na Obecním úřadu. Nejlépe
do 7. listopadu 2008.

Jiné zprávy z kulturní komise pro
Vás nemám a moc mě to mrzí. O akce
však mezi kvasinskou společností není
zájem a tak ani kulturní komise nepra-
cuje dle našich představ. Žádná pořá-
daná akce není zdarma a stoji hodně
času a úsilí těch pár vytrvalců, kteří
ještě v komisi pracují. Není toto důvod
k zamyšlení nad současným stylem ži-
vota a společností?

-ir-

Naši důchodci

17. června se konal zájezd se za-
stávkami: Homol - poutní místo s
raně barokním kostelem Panny Ma-
rie Bolestné; výstup na rozhlednu Vr-
bice - postavenou a zpřístupněnou v
roce 2004; hrad Potštejn - částečně
opravovaná zřícenina, hledánám po-
kladu ničen. Oběd v hotelu Praha a
dále prohlídka zámku. Zájezd zakončen
prohlídkou Litic - částečně opraveno.
Účast: 14 osob.

24. července - zájezd na vlastní
úhrady: Rychnov n. Kn. - Synagoga s
průvodcem, dále Javornice - návštěva
památníku Marie a Vojtěcha Sedláčko-
vých. Viděli jsme textilní výtvarná díla
a malby, grafiky, linority, ilustrace, po-
hlednice - ve stodole staré loutky, sáně,
bryčku, kočár a mnoho dalších zajíma-
vostí. Po přesunu do Rychnova n. Kn.
jsme poobědvali a prohlédli si druhý
okruh části zámku: kostel Nejsvětější
Trojice a zvonici se zvonem Kryštofem.
Také jsme si prohlédli busty na ”Sla-
víně” v místech, kde stávalo piaristické

gymnázium. Účast: 16 osob.

29. srpna následovalo grilování ku-
řat. Za úspěšný průběh musíme podě-
kovat panu starostovi Pavlu Ulrichovi
a jeho pomocníkům, protože tak vý-
borně ochucená kuřata dovedou jen oni!
I za křehoučké trubičky pečené paní
Hofmanovou vyslovujeme pochvalu. O
muziku a veselé písničky se postaral
pan Marel se svou dcerou, která nám
zazpívala. Svým vystoupením přispěli
ke zdárnému průběhu společného pose-
zení. Děkujeme! Účast: 76 osob.

Posledním zájezdem ze 4. září 2008
bylo cestování na Vysočinu s panem
Slámou, který připravil trasu, zamlu-
vil oběd, dohodl i návštěvu hydromete-
orologické stanice. Co jsme viděli? Cho-
ceň - nádraží; Vysoké Mýto - procházka
městem, občerstvení, nákupy; Veselý
kopec - skanzen - prohlídka; Svratka
- návštěva hydrometeorologické stanice
s výkladem. Oběd ve Svratouchu. Po-
lička - procházka podél hradeb, ná-
městí, věž, na níž žil se svou rodinou
Bohuslav Martinů. Zastávka na cestě
domů v Česticích s občerstvením. Kdo
nejel s námi, zalituje! Účast: 37 osob.
Panu Slámovi děkujeme za organizaci i
za průvodní slovo!

Za výbor Klubu důchodců
Jaroslava Dittrichová

Volejbal

Začala nová sezóna 2008/2009. Tra-
dičně první akcí bývá turnaj sociálního
ústavu v přehazované za naší podpory.
Velké obavy byly z počasí, ale nakonec
vše vyšlo ke spokojenosti obou pořada-
telů. Uvádíme výsledky všech kategorií.
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ženy smíšené

1. Slavoj - Skřivany
2. Paegas - Rychnov n. Kn.
3. Pohoda - Slatiňany
4. Šance - Svitavy
5. Rokytenka - Rokytnice, Opočno

muži

1. SK Nováci - Albrechtice
2. Vysočina - Bystré u Poličky
3. Atletik - Kvasiny
4. Soptíci - Háj u Ledče n. S.

unified - smíšené ženy

1. Klokani - Hajnice
2. Slavoj - Skřivany
3. Rokytenka - Opočno, Rokytnice

muži

1. SK Novácí - Albrechtice
2. Vysočina . Bystré u Poličky
3. Soptíci - Háj u Ledče n. S.
4. Atletik - Kvasiny
5. Radost - Žampach

nejlepší hráčka - Jaromíra Dejlová
nejlepší hráč - Martin Torák
nejlepší trenérka - Jarmila Kroulová
nejlepší trenér - Karel Klimek

Na závěr celého turnaje byly všem
družstvům předány hezké a chutné
ceny, po celý den byla v areálu zmrzlina
pana Bečvárovského a o občerstvení se
postaral sociální ústav, který touto ces-
tou děkuje všem sponzorům, pořadate-
lům a volejbalovému klubu AŠ Kvasiny.
Okolo 17. hodiny se ústavy rozjely k do-
movům s přáním dalšího setkání v roce
2009.
Dále uvádíme výsledky utkání druž-

stev - podzim 2008.

Oblastní soutěž žen II. třídy po 6. kole:

1. VK Hronov B 12840 32:21 20
2. TJ Slavia HK C 12570 24:29 17
3. VK AŠ Kvasiny 1064022:1716
4. TJ Sok. Jezbiny 10 640 23:20 16
5. TJ Sok. Malšovice 8 620 22:9 14
6. TJ Sok. Stěžery 10 460 15:25 14
7. DTJ HK 10370 15:25 13
8. TJ Sok. Albrechtice 8 350 17:20 11
9. SK Záměl B 6 330 14:12 9
10.TJ Sok. Kostelec 6 240 9:15 8

Orlická divize žen po 2. kole

1. TJ Baník Vamberk 6 6 0 0 18:2 12
2.VK AŠ Kvasiny B6 2 4 0 9:12 8
3. SK Týniště 4 2 2 0 6:7 6
4. TJ Sokol Čestice 4 0 4 0 0:12 4

Orlická divize mužů po 5. kole:

1. ŠSK při SPŠE Dobr. 5 4 1 0 14:5 9
2. TJ Sokol Kostelec 5 4 1 0 14:5 9
3. TJ Peklo nad Zdobnicí5 4 1 0 14:5 9
4. TJ Sokol Borohrádek 5 4 1 0 11:4 7
5. VK AŠ Kvasiny 431010:67
6. TJ Potštejn 4 2 2 0 8:6 6
7. TJ Baník Vamberk B 51 4 0 5:12 6
8. TJ Sokol Albrechtice 5 1 4 0 4:12 6
9. VK Sport Rychnov 5 0 5 0 1:15 5
10.TJ Sokol Čestice 2 0 2 0 1:6 2

Dále je do mistrovských soutěží za-
pojeno družstvo minivolejbalu chlapců
a ti se utkávají turnajově s družstvy
Malšovic, Slavie HK, Rychnova n. Kn. .
Výsledky zatím nebyly zveřejněny. V
přípravě jsou ještě chlapci a děvčata od
3. tříd výše, kteří se připravují na sou-
těž v přehazované!!

Zajímavosti z oddílu

• Pro špatnou tréninkovou morálku
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bylo zrušeno družstvo ”B”, které též
hrálo oblastní soutěž.

• V areálu se konaly 18. srpna 2008
Sportovní hry rychnovské nemocni-
cenza účasti 6 družstev.

• Stále máme nedostatek mládeže a
proto bude proveden v 39. týdnu ná-
bor dětí ve školách Kvasiny, Skuhrov
a Solnice. Již po několik roků se ne-
daří doplňovat mládežnické katego-
rie a pro budoucnost sportu v Kva-
sinách to není dobrá zpráva. Zveme
tímto rodiče k návštěvě a k podpoře
svých dětí věnovat se sportu!!

• Jelikož v Kvasinách chybí sportovní
hala nebo schopná tělocvična, řada
mladých chodí po okolí. Je to dlou-
holetý problém a je na čase, aby
obecní rada dala do plánu rozvoje
obce stavbu podobného typu.

• Volejbalový oddíl existuje již 67
roků, od roku 1941.

• Vzhedem k současnému chladnému
počasí dohrají družstva do konce září
mistovská utkání venku a nezlepší-li
se počasí, bude podzimní část ukon-
čena a pokusíme se přejít do tělocvi-
čen. V minulých letech byl přechod
vždy po 20. říjnu.

Alois Vavera

Zahrádkáři

Zahrada Východních Čech v Často-
lovicích.
Ve dnech 3. -5. října 2008 se v Čas-

tolovicích okr. Rychnov n. Kn. usku-
teční již 10. zahrádkářská výstava pod
názvem ”Zahrada Východních Čech”.
Pořadatelem této výstavy je Územní
sdružení ČZS Rychnov n. Kn., Zá-

kladní organizace ČZS Častolovice a
městys Častolovice. Výstava se usku-
teční ve výstavním areálu v Častolovi-
cích tj. v sokolovně v prvním poschodí a
přízemí, v nové zahrádkářské budově, ve
čtyřech velkých halách na sokolské za-
hradě a na volné ploše.

V těchto dnech se začíná měnit celý
ráz sokolské zahrady v Častolovicích.
Vyrůstají nové výstavní haly, kolem za-
hrádkářské budovy je stále rušno a při-
jíždí sem mnoho cizích lidí. Příprava
tradiční zahrádkářské výstavy je v pl-
ném proudu. Organizátoři nechtějí nic
ponechat náhodě a pro návštěvníky při-
pravují veškeré výstavní plochy velmi
důkladně. V letošním roce se výstavní
plochy rozšiřují na více jak 2 000 m2

a prodejní plocha bude přes 1 600 m2.
Pro návštěvníky bude připraveno nejen
tradiční perspektivní ovoce ze třech
výzkumných ovocnářských ústavů, ale
i kolekce méně známého ovoce. Sta-
ročeské ovoce pěstované našimi dědy
bude ukázáno v samostatné kolekci.
Zajímavé bude porovnání zahrádkář-
ských výpěstků z osmi okresů Východ-
ních Čech (Hradec Králové, Pardubice,
Náchod, Jičín, Trutnov, Chrudim, Ústí
n.O. Rychnov n.K.) a velkopěstitelů.
Poprvé připravují organizátoři samo-
statné kolekce zájmových organizací,
které mají velmi blízký vztah k pří-
rodě. Jedná se o myslivce, včelaře, kak-
tusáře a bonzaisty. Pro příznivce kvě-
tin bude letos vystavena nejen květina
podzimu - jiřina v mnoha druzích a veli-
kostech z celých Východních Čech, ale
i begonií z Pardubic, kolekce chryzan-
tém z Havlíčkobrodska, okrasné poko-
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jové květiny z Ústí n.O. a krásné kvě-
tiny z dovozu z Holandska. Přes 600 na-
aranžovaných váz bude jistě příjemným
zážitkem pro každého návštěvníka. Ani
zelenina nebude ochuzena a připravují
se kolekce od velkopěstitelů i zahrád-
kářů. Vystavovat bude nejen Agrospol
Bolehošť,. Zdobnice a.s., ale i velkopěs-
titelé zeleniny z Vysokého Mýta a Čer-
níkovic. Také samostatná kolekce dva-
nácti druhů paprik z Mělnicka bude
velmi zajímavá. Pro veliký úspěch z
loňské výstavy bude znovu vystavovat
bylinky a léčivky Botanická zahrada při
Univerzitě Karlovy z Hradce Králové
V letošním roce se rozšiřuje i venkovní
výstavní plocha, kde bude moci každý
vidět vystavěné skleníky, dřevěný za-
hradní nábytek v několika variantách,
zahradní doplňky, veškerá zahradní me-
chanizace apod. Chybět nebude ani
pěkná ukázka ze zahrádkářského mu-
zea z Hradce Králové. Bude změněno
celkové aranžmá, kdy pod názvem RA-
DOST, KRÁSA, UŽITEK se představí
novodobé zahrádkářství. Slavnostní za-
hájení výstavy, které se uskuteční v
nové budově ve výstavním areálu, bude
organizačně připraveno jako vzpomínka
na 10 let výstav pod názvem Zahrada
Východních Čech. Na toto zahájení
dali přislib nejen nejvyšší představitelé
ČZS z Prahy, ale i z krajských stát-
ních orgánů. Je potěšitelné, že i v letoš-
ním roce bude devět základních orga-
nizací ČZS vystavovat své samostatné
kolekce, kde všem ukáží svoji činnost a
pochlubí se svými výpěstky. Své neza-
stupitelné místo na výstavě má i sou-
těž o nejlepší misku ovoce, které se v

loňském roce zúčastnilo více jak pět ti-
síc hodnotících návštěvníků. Tato sou-
těž ukázala, že stále máme mnoho ši-
kovných a nápaditých lidí, kteří mají
velmi dobrý vztah k přírodě. V letošním
roce se do této soutěže může přihlásit
každý zájemce na tel. 721 311 719. Musí
však splnit zkladní kriteria, tj.: do ty-
pizované ošatky (bude k dispozice k za-
půjčení přímo na výstavišti každý den
od 27. 9. do 1. 10. 2008) naaranžovat
ovoce a zeleninu, a předat pořadatelům
1. 10. 2008 do 18,00 hod. Vyhodnocení
bude provedeno v neděli 5. 10. v 16,00
hod. Nejlepší tři ošatky budou odmě-
něny věcnými cenami.

Organizátoři připravují vystavit i
další kolekce, které jistě zaujmou ná-
vštěvníky. Jedná se o dřevěný a kovový
zahradní nábytek, skleníky, pomůcky a
nářadí všeho druhu, šetrnou chemickou
ochranu, broušené sklo v kombinaci s
keramikou, bonsaje, okrasné miniatury,
různé pochutiny a ochutnávky. . Z ná-
řadí a malé zahrádkářské techniky bude
vystaveno vše, co je v současnosti k po-
třebě.

Pro návštěvníky bude připraveno i
bohaté občerstvení a prodejní stánky se
vším, co zahrádkáři pro svoji zálibu a
práci na zahrádce potřebují. Chybět ne-
bude ani doprovodný program. Každý
den bude vystupovat hudební soubor, v
neděli pak vystoupí mažoretky a usku-
teční se i módní přehlídka. Po odborné
stránce jsou připraveny přednášky a be-
sedy o pěstování ovoce a aranžování
rostlých květin. Odborná poradna v ce-
lém průběhu výstavy je již samozřej-
mostí. . Příjezd na výstaviště bude za-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008



Spolky a organizace 22

bezpečen ze všech směrů. Všichni ři-
diči však budou muset dodržovat vysta-
vené silniční značky a směrovky. Také
všechna parkoviště budou řádně ozna-
čena.
Pořadatelé věří, že zahrádkářská vý-

stava bude nejen svátkem všech zahrád-
kářů, ale potěší oko všech milovníků

přírody a krásy. Výstava bude otevřena
v pátek a sobotu od 08,00 hod. do 18,00
hod. a v neděli od 08,00 hod. do 17,00
hod. Bližší informace na tel. 721 311
719, nebo na www.zahradkari.com

Josef Helmich,
předseda Územní rady ČZS RK

Nejmenší tenisté

Když se na podzim r. 2006 začala
scházet malá skupinka dětí ve věku 5-
7 let a pod vedením J. Tobišky získá-
vala první tenisové dovednosti, obávali
jsme se, že výsledek bude podobný, jako
u předcházejících náborových akcí. Zů-
stanou 2-3 jedinci a zbytek to přestane
bavit, protože zkrotit tenisák v tomto

věku není vůbec jednoduché a vyža-
duje to spoustu trpělivosti ze strany
dětí i rodičů a hlavně desítky u někoho
i stovky hodin pinkání, než začne míček
aspoň trochu poslouchat.

Abychom tomuto zabránili, roz-
hodli jsme se v roce 2007 postupo-
vat podle projektu „minitenisÿ a poz-
ději „babytenisÿ, kdy jsme nakoupili
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speciální míče a rakety. Pro minitenis
jsme si zhotovili přenosné konstrukce
a sponzorským darem nám byly věno-
vány sítě.

Na dětech bylo již od počátku vidět,
že je hra na menším hřišti s nižší sítí
a barevnými míčky, které tolik neskáčí,
daleko více baví a díky tomu docházelo
k postupnému zlepšování jejich teniso-
vých dovedností.

Dalším pozitivním jevem byl v prů-
běhu roku nárust dětí jak z Kvasin, tak
i z blízkého okolí, který pokračuje až
doposud. V současné době se věnujeme
20 dětem ve věku 6-9 let. Toto ale s
sebou přináší i problémy. Jelikož se je-
den člověk nemůže věnovat takovému
množství dětí, zapojil se do trénování
nejmenších také P. Šremr. Společně s J.
Tobiškou se věnovali dětem i v zimních
měsících v hale v Kostelci n. Orlicí.

V letošním roce jsme tak museli ře-
šit problém, jak naplánovat tréninky
pro přibližně 50 aktivně hrajících dětí,
žáků, dorostu a dospělých, aby se
všichni dostali alespoň 2x týdně na
hřiště. Děti byly rozděleny do něko-
lika skupin (babytenis, minitenis, za-
čínající), což bylo náročné především
pro trenéry, kteří museli být na kurtech
každý den.

Družstvo dětí ročník 1999 jsme po
roce příprav přihlásili do krajské sou-
těže Východních Čech (tedy současný
Královohradecký a Pardubický kraj) v
babytenisu a s určitými obavami od-
jížděli k prvnímu mistrovskému zápasu
na OTK Žamberk. Jednoznačné vítěz-
ství 6 : 0 nás mile překvapilo a dětem
zvýšilo chuť do trénování. Další zápas

a vítězství 6:0 nad Kostelcem nad Or-
licí i přes následující prohru s TOSK
Žamberk, zajistilo našemu družstvu po-
stup do čtvrtfinále. Tam sice podlehlo
Chocni 1:5, ale celkově můžeme pova-
žovat vystupování našeho týmu, tvoře-
ného M. Prokopem, D. Dunajčákovou,
J. Ponkou, M. Ehlem, T. Seidlovou a
M. Ježkem za velmi úspěšné, protože
Choceň skončila v celkovém pořadí na
3. místě.

Aby si děti ve věku 6-9 let poměřili
svoje natrénované dovednosti, uspořá-
dali jsme pro ně v září na kurtech v
Kvasinách turnaj. Zůčastnilo se ho cel-
kem 13 dětí, které byly rozděleny do 2
skupin; 7 dětí babytenis a 6 dětí mini-
tenis. I když bylo již chladněji, děti se
pohybem zahřály a svými výkony roz-
proudily krev i svým přihlížejícím ro-
dičům. Odměnou jim byly nejen obr-
žené drobné ceny, ale hlavně úsměv a
pochvala rodičů, nebo alespoň radost z
pohybu.

I když přejdou některé děti příští
rok do kategorie ml. žáci, máme tento
úspěch, vzhledem k široké základně a
vzrůstajícímu zájmu dětí o tento sport,
šanci zopakovat.

Milan Nosek, Jiří Tobiška

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Dikoš Jan a Voltrová
Petra, Šidlovský Tomáš a Nosková Mo-
nika, Marek Pavel a Brandejsová Hana,
Hégr Jan a Hartmanová Denisa.

Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,
dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.
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Vítáme

V uplynulých měsících se v naší obci
narodili Emma Horáková, Jakub Janoš-
ťák a David Matuška.

Novým občánkům přejeme do ži-
vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80, 85 let a pak každý další rok.

V následujících měsících oslaví své
narozeniny tito naši spoluobčané:

Říjen

Věra Provazníková 70 let
Jaroslava Píčová 71 let
Jitka Juříková 71 let
Josef Mašek 71 let
Eliška Rotterová 72 let
Marie Švehlová 73 let
Marie Pavlová 74 let
Anna Baranová 75 let
Růžena Tomášová 79 let

Listopad

Karel Píč 70 let
Marie Trojanová 72 let
Marie Židová 74 let
Josef Ponka 80 let
Věra Fišarová 89 let

Ludmila Machálková 90 let

Prosinec

Jarmila Effenberková 70 let
Zdeněk Dytrt 70 let
Jarmila Ešpandrová 70 let
Eva Pavlová 72 let
Jaroslava Nosková 74 let
Jaroslava Mičeková 77 let
Helena Šumanová 79 let
Marie Matějková 80 let
Karel Pícha 81 let
Marie Arnoštová 81 let
Marie Šremrová 86 let
Anežka Nováková 87 let

Vzpomínáme

Na jaře zemřeli tito občané naší
obce: Julia Wimmerová, Ludmila Voj-
tíšková a Klava Víchová.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.

Kandidát do senátu

Miroslav Antl - Váš hlas pro spra-
vedlnost, bezpečnost a pořádek.

Nezávislý kandidát za ČSSD do Se-
nátu Parlamentu České republiky. Vo-
lební obvod č. 48 - Rychnovsko, Da-
šicko, Sezemicko, Holicko, Choceňsko.
Někdejší státní žalobce, bývalý ná-

městek policejního prezidenta a bez-
pečnostní ředitel. Dlouhodobě přednáší
trestní právo na vysokých školách,
zejména na Pedagogické fakultě Uni-
verzity v Hradci Králové. Je mj. i čest-
ným členem Českého klubu olympio-
niků, ale i členem dozorčí rady „Nadace
Východočeská onkologieÿ aj.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 43/2008



Čtenáři nám píší/Zaujalo nás 25

Můj přístup k politice lze charakte-
rizovat následujícími římskými citáty:
„Kde je třeba skutků, tam slova ne-
stačíÿ a „Blaho lidu budiž nejvyšším
zákonemÿ. Mohu vám nabídnout práci
nad rámec svých povinností, tak jak
jsem ji konal nejen v pozici státního zá-
stupce, ale prakticky po celý život.

V našem regionu chci velmi ak-
tivně (a to i finančně) podporovat
zejména spolkovou činnost hasičů, so-
kolů, myslivců, chovatelů, sportovců a
dalších sdružení. Již po několik měsíců
se potkávám s dobrovolnými hasiči a
společně připravujeme koncepce na fi-
nanční podporu SDH, přednáším pro
studenty středních škol a seniory, při-
vedl jsem renomovanou společnost na
čerpání grantů, která již pomáhá ob-
cím i podnikatelům. Dohodli jsme cha-
ritativní fotbalová utkání s „Kozlov-
nouÿ Ládi Vízka a atraktivní basketba-
lové utkání „All starsÿ týmu. Sportov-
cům, včetně těch nejmenších, přivezeme
sportovní vybavení. Spolupracujeme i
na organizaci 1. ročníku hudebního fes-
tivalu v Rychnově nad Kněžnou. Pro-
tože práci senátora vnímám jako službu
občanům, rád bych v těchto aktivitách
pokračoval a využil tak své zkušenosti
a široké kontakty k rozvoji našeho re-
gionu a zlepšení kvality života občanů,
tedy pro Vás. . .

Od dubna 2008 jsem navštívil de-
sítky obcí a osobně jsem hovořil s
mnoha stovkami lidí. Většinou disku-
tujeme o problematice bezpečnosti v
regionu. Jsem zkušeným právníkem -
a těch je v Senátu PČR skutečně
málo, přestože je Senát PČR vnímán

jako jakási „právní pojistkaÿ. V ob-
lasti spravedlnosti a bezpečnosti pra-
cují v Senátu PČR dva výbory, v
nichž jsou pouze dva právníci, při-
čemž jednomu končí mandát. Těším se,
že se v nejbližších dnech osobně uvi-
díme a budu Vám moci zdarma vě-
novat ”Krimi knihu”, kterou jsem pro
Vás napsal. Podrobné informace o mých
cestách za Vámi po regionu naleznete
na www.miroslavantl.cz.

Miroslav Antl

Gratulace seniorům

Do posledních několika čísel Zpra-
vodaje se vloudila nesprávná informace
pro seniory, kterým chodí členové soci-
ální komise gratulovat k jejich životním
výročím. K této chybě se nikdo nehlásí,
ale já pokládám za nutné uvést ji na
správnou míru.

Postup je takový, že členové sociální
komise přijdou k jubilantovi s malým
dárkem osobně poblahopřát, když mají
70, 75, 80, a 85 let. Občany, kterým je
více než 85 let navštěvujeme každý rok.
Pokud si to někdo nepřeje, může toto
oznámit na obecním úřadě.

Jaroslava Krucká

Rozhovor s ředitelem školy

Začal nový školní rok a děti za-
sedly po dvouměsíční přestávce opět
do školních lavic. První zářijový den
byl také prvním dnem ve funkci ředi-
tele školy pro pana Mgr. Libora Be-
neše. Na události, které předcházely
jeho jmenování, na další budoucnost
školy, jeho názory a představy jsem se
zeptala přímo jeho.
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Mohl byste popsat události posledních
zhruba tří měsíců?

Na konci května podal výpověď bý-
valý pan ředitel Vladimír Kalous. Jeho
rozhodnutí pro nás bylo překvapivé, ale
potřebovali jsme vedení, proto byl na
23. 7. 2008 vypsán konkurz a určena
výběrová komise. Přihlásila se pouze je-
diná kandidátka, která však den před
termínem odstoupila. Další termín kon-
kurzu byl vypsán na 25. 8. 2008, do kte-
rého jsem se přihlásil. Konkursem jsem
úspěšně prošel a byl zřizovatelem jme-
nován ředitelem školy.

Jak si zvykáte na novou funkci?

Ještě před konkursem jsem se zají-
mal o náplň práce, během srpna jsem
se s pomocí pana Kalouse postupně se-
znamoval s provozem a administrati-
vou. Postupně poznávám, co je třeba,
neustále narážím na nové věci. Ty kon-
zultuji v případě potřeby s odborem
školství nebo účetní firmou. Ideální by
bylo, kdybych se mohl několik měsíců
ve funkci zaučovat.

Co je Vaší prioritou?

Mým cílem je, aby škola fungovala a
měla dobré jméno - aby rodiče neváhali
dát své děti sem. Naší snahou je, aby
přechod dětí na druhý stupeň byl bez-
problémový, aby dostaly dobrý základ a
vyrostli z nich slušní lidé. Základem je
dialog s rodiči i dětmi, vzájemná vstříc-
nost a spolupráce. Rodiče jsou informo-
váni o prospěchu a chování svých dětí
a po dohodě mohou využít i individu-
álních konzultací. Je důležitá vzájemná
spolupráce se zřizovatelem.

Jaká je současná situace?

Tento školní rok máme celkem 48
dětí. Bohužel máme podlimitní stav a
to z důvodu, že někteří rodiče dávají
své děti do okolních škol. Výhledově by
mělo dětí přibývat, i díky výstavbě no-
vých bytů. Například v roce 2010 by no-
vých prvňáčků mohlo být až 17. Přesný
počet se dá však těžko předvídat vli-
vem odkladů školní docházky, odstěho-
vání atd. Pomohl by tomu svoz dětí ze
Zámecké ulice? Učitelskému sboru dů-
věřuji a kvalita vyučování je pro mě
prvořadá. Znamená to možná větší ná-
roky na děti, ale pro jejich prospěch,
což ocení v budoucnu. Upřednostňuji
individuální přístup, máme tu paní uči-
telku, která se věnuje specifickým poru-
chám učení a jejich nápravě.

Co připravujete pro tento školní rok?

Chceme opět uspořádat Den ote-
vřených dveří, kontaktovat předškolní
děti, aby se přišly podívat na některé
akce pořádané školou. Připravujeme
přespolní běh, zájezd do Prahy na mu-
zikál, sběr starého papíru, kaštanů, léči-
vých bylin, předtančení dětí na školním
plese, účast na koncertě Pavla Nováka
a jiné sportovní a kulturní akce. Od
1.třídy mohou děti navštěvovat kurz
anglického jazyka. Nabízíme zájmové
kroužky (atletický, tělovýchovný, aero-
bik, počítače, keramika, náboženství),
které jsou zdarma. Příští rok si připo-
meneme 120 let od založení naší školy,
chtěli bychom představit její minulost
i současnost. Děti vystoupí s dopro-
vodným programem. Snažíme se o pěk-
nou výzdobu školy, dobré vybavení i
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úpravu okolí (hřiště apod.), aby se v
ní děti dobře cítily a každému návštěv-
níkovi i nám samotným se v ní líbilo.
Při této příležitosti bych chtěl podě-
kovat zaměstnancům obecního úřadu
a dalším, kdo byli ochotní a pomohli s
drobnými opravami, údržbou, osečením
trávníku. . . jmenovitě pánům Noskovi,
Kuncovi, Tobiškovi, Černému, Dostá-
lovi, Petrovi, firmě Kerson a dalším,
kdo se zapojili. Moc nám to pomohlo.
ZŠ má i své webové stránky www.zs-
kvasiny.cz, kde najdete základní infor-
mace a zajímavosti, včetně například i
jídelního lístku.

Děkuji za rozhovor a přeji hodně
úspěchů a spokojených dětí i rodičů.
Mezi ty posledně jmenované se počí-
tame i my. Máme dvě dcery školou po-
vinné, starší loni přestoupila na druhý
stupeň do Skuhrova. Při první rodičov-
ské schůzce nás všechny zajímalo, jak
si naše ratolesti vedou. Paní třídní uči-
telka všechny kvasinské děti chválila, že
jsou dobře připravené, co se týče zna-
lostí a „vycepovanéÿ, co se týče cho-
vání. Ani v průběhu roku se situace ne-
změnila. Myslím, že je to dobrá vizitka
celé školy. -mh-
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